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Desenvolupament de la sessió 

El president obre la sessió. 

A) Aprovació, si escau, de les actes de les sessions anteriors 

S’aprova l’acta de la sessió anterior. 

B) Part informativa: 

a) Cartipàs 

b) Despatx d’ofici 

Comunicació de les resolucions incloses en el despatx d’ofici 

El Consell se n’assabenta. 

c) Informes 

1. De la regidora del Districte 

La regidora del Districte informa sobre les actuacions que han desenvolupat les 
diferents àrees de la manera següent: 

Àrea d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, Manteniment de la Via Pública, Mobilitat 
i Sostenibilitat 

Destaca de les obres executades següents:  

La urbanització dels carrers Hortal i Batet, a l’entorn de la plaça Salvador Allende, a 
finals del mes d’octubre, i també la urbanització de la plaça Salvador Allende. 

Les obres al barri de Sant Genís per possibilitar una lliure circulació més favorable als 
vianants i la connexió de la passera del carrer Lledoner amb l’avinguda Jordà. 

Les actuacions que s’han fet als barris del Guinardó, a Sant Genís, a la Font d’en 
Fargues, a Montbau, a Horta, al Carmel i a Can Baró de manteniment i millora, 
algunes de les quals per afavorir que els vianants puguin caminar per les voreres 
sense haver de patir, així com també les diferents mesures dutes a terme per millorar 
l’accessibilitat de la majoria dels barris d’aquest districte. 

Les obres de millora d’algunes instal·lacions en diversos equipaments municipals com, 
per exemple, al Casal de la Gent Gran d’Horta, al Casal Mas Guinardó i al casal infantil 
del Guinardó. 

Afegeix també les 71 actuacions al barri del Baix Guinardó, les 20 al barri de la 
Teixonera, les 38 al barri de Montbau i les 32 al barri de la Vall d’Hebron. 

Posa en relleu dos avantprojectes d’ampliació de les biblioteques de Montbau i la 
Mercè Rodoreda.  
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Àrea d’Igualtat d’Oportunitats, Qualitat de Vida i Seguretat 

Destaca una nova edició aquest Nadal del programa «Temps per a tu», que consisteix 
a habilitar espais on les persones que pateixen discapacitat que tenen una 
dependència amb un grau molt avançat puguin estar-s’hi i, d’aquesta manera, els seus 
familiars puguin dedicar-se a ells mateixos o a fer aquelles activitats que no poden fer 
per manca de temps. 

Remarca també el projecte «Radars», nascut al barri de Gràcia i que ara arriba al 
Districte d’Horta-Guinardó, que ha de servir perquè tota la comunitat dels diferents 
barris es bolqui perquè la gent gran que viu sola tingui més autonomia i alhora també 
l’escalf i el seguiment de les entitats que s’apunten a aquest programa. 

Fa saber que continua el projecte de parterres de Sant Genís, que dóna oportunitats a 
persones que pateixen problemes de salut mental i que serveix per llançar un missatge 
molt positiu a la ciutadania.  

Subratlla també l’homenatge als 26 avis centenaris, que enguany hi ha al districte. Fa 
saber que van celebrar el Dia Internacional contra la Violència de Gènere a la 
biblioteca de Can Mariner amb l’impuls del Consell de Dones del Districte. Per acabar, 
anuncia, i hi convida tots els presents, que l’11 de desembre tindrà lloc la celebració 
del Dia Internacional de les Persones amb Discapacitat, que és un acte que impulsa el 
Consell de Persones amb Discapacitat del Districte.  

Àrea de Coneixement, Infància, Adolescència i Joventut 

Destaca el programa de suport educatiu a les famílies, que és de formació al servei de 
les famílies per donar-los més eines per a l’educació dels seus fills. 

També informa que, en la campanya de vacances d’aquest estiu, que organitza 
l’Ajuntament de Barcelona, hi ha hagut 44 entitats que s’han homologat, que han ofert 
al voltant de 60 activitats i que hi han estat acceptades al voltant de 711 sol·licituds. 
Concreta que les que no han estat acceptades ha estat bàsicament o perquè havien 
lliurat la documentació fora de termini o perquè tenien una renda per sobre del màxim 
que s’exigia. 

Àrea de Comerç, Mercats i Relacions de Proximitat 

Posa en valor la gran activitat dels comerciants del Districte, amb moltes propostes i 
iniciatives, a les quals sempre se suma el govern del Districte per donar-los un cop de 
mà com, per exemple, la Mostra de Comerç de Tardor de Carmel Comerç, la Festa de 
Comerç al Carrer i la passarel·la de moda de la Federació de Comerç Cor d’Horta i 
Mercat. Remarca que, per primera vegada, l’Eix Maragall també s’ha sumat a aquesta 
iniciativa de Barcelona Comerç i ha fet una passarel·la de moda per promoure les 
botigues del seu eix. Dóna a conèixer que s’han reunit amb els comerciants de Sant 
Genís per donar-los suport. Finalment, també fa referència a la Fira dels Comerciants 
de Sanllehy Comerç.  

Fa un reconeixement a la feina que estan fent els comerciants del Mercat del Carmel, 
que van rebre el Premi «Barcelona, la millor botiga del Món», cosa que significa que 
des del Carmel s’està treballant per oferir un comerç de proximitat als veïns i veïnes 
d’aquest barri. 

Finalment, informa que han ampliat el recorregut de la cavalcada de Reis del Districte. 
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Àrea de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció del Districte 

Comunica que s’han fet totes les comissions de seguiment i els consells de barri, cosa 
que significa que es va tirant endavant amb els diferents espais de participació amb 
èxit i on emmarquen prioritats i poden aprofundir sobre molts temes que segurament 
en el marc de les audiències públiques o dels plenaris no ho poden fer. 

Destaca la Dotzena Mostra de Teatre d’Horta-Guinardó, en la qual han participat deu 
companyies del Districte, i també una de nova que no és del Districte. Posa de 
manifest l’èxit rotund de l’Open House, per al qual el Districte va oferir deu espais 
visitables amb més de 1.300 visites. També fa notar que els diferents casals i centres 
cívics continuen fent diferents iniciatives, algunes de les quals són genuïnes del 
Districte d’Horta-Guinardó. 

Dóna a conèixer que enguany l’acte d’homenatge als brigadistes internacionals es va 
celebrar el 27 d’octubre. Remarca també les activitats fetes en el projecte «La Ciutat 
de l’Aigua», amb el qual pretenen donar a conèixer més el districte. I en aquest sentit, 
destaca les propostes que van fer un conjunt de joves estudiants d’arquitectura de com 
dinamitzar i donar a conèixer més les fonts del districte. 

Fa referència a l’èxit del Certamen Miquel Llobet de Guitarra, que cada any creix amb 
més espais de concerts de guitarra clàssica, que és un instrument que, a vegades, 
està oblidat. I afegeix que aquest any hi va haver un acte al Saló de Cent de 
l’Ajuntament de Barcelona amb la presència dels participants i dels premiats. 

Posa en relleu activitats, algunes de les quals impulsades pel Districte i d’altres per les 
entitats com, per exemple, l’intercanvi que es va concretar en un concert, fet a la seu 
del Districte el 28 de novembre, entre la coral d’Horta i una coral francesa. També 
destaca l’èxit assolit per dos alpinistes de la Unió Excursionista d’Horta que van 
aconseguir fer el cim de l’Everest.  

Per acabar, remarca altres activitats com són: el lliurament de les Medalles d’Honor 
Barcelona 2012, que, en el cas del Districte, es van atorgar al doctor Baselga i a 
l’entitat Gresol del Guinardó; la inauguració a la rambla del Carmel dels jardins Eduard 
Batiste Alentorn, que va ser un escultor reconegut del segle XIX; i el sopar de les 
penyes barcelonistes que es va fer a Can Cortada. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, valora molt positivament el 
programa «Temps per a tu» i el projecte «Radars», però alhora lamenta que aquesta 
mateixa filosofia d’estar al servei de les persones en temes com aquests no s’apliquin 
a totes les àrees de l’acció política. Recorda que l’1 de desembre va ser el Dia Mundial 
contra la Sida, que és una data prou important i significada. Comunica que li han fet el 
suggeriment que els caramels de la cavalcada de Reis siguin sense gluten perquè així 
tots els nens i nenes que no poden consumir gluten se’ls puguin menjar. 

Critica que, malgrat que fa un any i mig que governa l’actual equip de govern 
municipal, els grans temes continuen al calaix, com, per exemple, la zona UA-3 del 
Guinardó, els Tres Turons o el PGM del Carmel, dels quals hi ha molts veïns i veïnes 
que hi fan referència. S’exclama també que ara s’han d’afegir temes que es col·loquen 
al calaix i que aquest govern municipal havia posat sobre la taula, com és el cas de les 
Portes de Collserola, que no va passar per tots els consells de barri, i manifesta la 
seva decepció perquè s’han dedicat moltes energies i s’han gastat molts diners en el 
procés participatiu d’un projecte que no tira endavant. Troba a faltar que no s’hagi fet 
en aquest informe una valoració de la vaga general del 14 de novembre al districte. 
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Pel que fa a l’escola bressol de la Vall d’Hebron, admet que algú podria pensar que és 
un privilegi per a determinats treballadors tenir aquest servei, però el seu grup creu 
que és un clar exemple d’un model de conciliació únic, exportable a altres àmbits i que, 
a més, redueix molt els nivells d’absentisme laboral. 

Detecten que al Districte comencen a haver alguns conflictes, perquè hi ha un 
problema de formes, i en posa com a exemple els aparcaments de Can Baró. Recorda 
que el seu grup va formular un prec, que el van rebutjar, tot i que els van dir que hi 
estaven estudiant solucions. Constata que avui els veïns i les veïnes se senten 
estafats, ja que, no només no els han donat una solució, sinó que ara es troben en una 
situació pitjor que abans de les seves reclamacions. Opina que la manca d’aparcament 
a Can Baró és responsabilitat de l’Ajuntament de Barcelona i que el que cal fer és 
afrontar el problema i buscar-hi una solució. Posa en relleu que les formes són 
importants i, per això, espera que la regidora actuï amb respecte cap a la ciutadania i 
cap als seus representants institucionals.  

Per acabar, diu que, des d’aquest Plenari del Districte d’Horta-Guinardó, haurien de dir 
al ministre Wert que el català no es toca ni a l’escola ni enlloc.  

La sala aplaudeix. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, es suma a la defensa de l’escola 
catalana i també aprofita per demanar al Grup d’ERC que també defensin l’escola de 
les retallades del govern de Convergència. 

Demana a la regidora que deixi d’eludir les seves responsabilitats de manera 
sistemàtica, ja sigui emparant-se en la situació de crisi, dient que no hi ha diners quan 
en realitat l’Ajuntament de Barcelona disposa d’unes finances sanejades, o 
culpabilitzant la resta dels grups municipals de la seva incapacitat per aconseguir 
suports. Li retreu que encara és hora que els diguin les inversions que faran en el 
districte.  

Critica que les obres que fan, tot i presentar-ne una llista llarga, són fonamentalment 
elements de manteniment i només, de tant en tant, n’acaben alguna que s’havia iniciat 
en el mandat anterior, cosa que fa que no aconsegueixen canviar la sensació de 
manca d’acció del govern municipal actual. Diu que l’equip de govern municipal 
s’excusa dient que no hi ha diners per impulsar noves obres, però, aleshores, pregunta 
què passa amb altres elements de gestió que no generen una gran despesa i que 
tampoc no fan.  

Pregunta com expliquen el malestar que el govern municipal actual ha creat als 
consells de barri i a les comissions de seguiment i, en aquest sentit, recorda que a 
l’inici de mandat van dir que impulsarien la participació com mai no s’havia fet. 
Constata, però, que la realitat és que lluny de millorar aquests espais, el que han fet és 
acabar desvirtuant-los i, fins i tot, en alguns casos, se’ls volen carregar, d’una manera 
directa com en el cas del Consell de la Gent Gran, que el volen eliminar i convertir-lo 
en una taula de treball, i en altres casos de manera indirecta, fent que les comissions 
de seguiment dels consells de barri siguin repetitives i que els veïns i veïnes no les 
trobin útils, o convocant un consell ciutadà de tràmit, sense contingut participatiu, 
convertint-lo en un espai de mera informació.  

Afirma que un altre exemple de la seva gestió insuficient és que fa més de set mesos 
que els van plantejar preguntes per escrit i encara estan esperant resposta, mentre 
que el que prescriptiu el reglament és que la resposta s’ha de contestar en el termini 
d’un mes.  
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Per acabar, manifesta que no els ha sorprès que no hagin fet una valoració de la vaga 
general del 14 de novembre, ja que assegura que aquesta capacitat d’autocrítica no la 
veuen en aquest Districte. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, comenta que no parlarà sobre 
l’esborrany que ha fet el ministre Wert. 

Quant a l’informe de la regidora, opina que demostra una paralització total del Districte 
per part de l’equip de govern actual. Apel·la per una major presència de la Guàrdia 
Urbana i dels Mossos d’Esquadra en el carrer i, especialment, als llocs més 
freqüentats pel col·lectiu de la gent gran, que és el més vulnerable a delictes d’estafes 
i de robatoris. Es queixa que no es prioritzen actuacions per facilitar la mobilitat als 
ciutadans que s’han de desplaçar per uns pendents i escales que superen el 25% de 
desnivell a causa de l’orografia, com passa en el barri de la Font d’en Fargues. 
Sol·licita que compleixin la totalitat del projecte, aprovat el 14 d’octubre de 2011, per a 
la reurbanització de la plaça i de les escales entre els carrers Joan Cortada i Josep 
Yxart, al barri de Can Baró. 

D’altra banda, vol saber si els consten les actuacions que ha fet la Generalitat de 
Catalunya en l’execució de les obres del metro de la línia 9, atès el malestar que hi ha 
al barri de Can Baró per la paralització d’aquesta línia en la plaça Sanllehy, la 
supressió del bus 31, l’eliminació del bus de barri 114 els dies festius, i la conversió del 
bus 74 en l’H6, del qual es queixa que de la parada del passatge Agregació amb 
l’avinguda Mare de Déu de Montserrat a la següent hi ha un kilòmetre. Opina que, amb 
aquest panorama, les solucions que dóna l’equip de govern actual perjudiquen més a 
la ciutadania que els beneficien i, en aquest sentit, pensa que haurien de replantejar-
se una altra alternativa per solucionar els temes de mobilitat dels barris del districte, 
amb el consens dels veïns i veïnes. Denuncia que el govern municipal ha incomplert 
diverses vegades el que estipula el reglament sobre el termini de trenta dies per 
contestar per escrit les preguntes dels grups municipals.  

Respecte al Dia Internacional contra la Violència de Gènere, manifesta que el seu grup 
sempre donarà suport a qualsevol mesura que serveixi per sensibilitzar la ciutadania 
respecte a la xacra que significa la violència contra les dones i, en aquest sentit, 
aposten per la prevenció a través de l’educació, fent incidència en matèries d’igualtat i 
lluita contra els maltractaments, com la manera fonamental per eradicar aquesta 
situació. Opina que una justícia i una seguretat eficaç són imprescindibles i proposa 
l’augment del nombre de jutjats dedicats a la violència de gènere i millorar els mitjans 
d’informació dels diferents cossos de seguretat perquè puguin vetllar amb eficàcia per 
l’estricte compliment de les ordres d’allunyament. Com cada any, adreça a les dones 
maltractades per mostrar el suport del seu grup i animar-les a no caure en la 
resignació i conscienciar-les de la necessitat de denunciar al seu maltractador. Per 
acabar, reivindica les actuacions que el PP sempre ha dut a terme en aquest tema, i 
recorda que van ser pioners amb l’aprovació del primer Pla d’acció contra la violència 
domèstica, el 1998, així com també van promulgar la Llei d’igualtat d’oportunitats, no 
discriminació i accessibilitat universal de les persones amb discapacitat. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, vol saber el nombre d’espectadors 
que han assistit a la Mostra de Teatre, ja que sembla que hi ha hagut una davallada; 
concreta que una de les causes d’aquesta davallada que alguns dels participants els 
han comentat és que si bé la difusió ha estat igual a la d’edicions anteriors, aquest any 
ha estat més pobra i va arribar molt tard, deixant de banda el fet que en aquesta edició 
s’ha cobrat l’entrada. 
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Remarca que aquest any a l’homenatge de les brigades internacionals, que se celebra 
des de fa catorze anys, es va fer un reconeixement al doctor Moisès Broggi, que va 
comptar amb una nodrida representació de ciutadans i ciutadanes i va tenir el suport 
institucional, que confien que continuï sent en el futur. 

Troben a faltar que en aquest Plenari, que és el darrer del 2012, per primera vegada 
no s’hagin pogut presentar a aprovació els pressupostos ni els preus públics per als 
equipaments municipals corresponents al 2013, fet que opina que es produeix per la 
manca de capacitat del govern municipal, en minoria evident, de buscar i trobar els 
consensos necessaris amb els altres grups municipals per portar els pressupostos 
endavant. 

Vol saber la valoració que l’equip de govern fa de la Jornada de Portes Obertes del Pla 
BUITS, que va tenir lloc la setmana anterior, i pregunta si hi ha hagut l’interès de veure 
els espais i de fer propostes per a la seva utilització per part d’entitats sense ànim de 
lucre. 

Considera que, si bé la millora del transport públic a la ciutat és un fet primordial, 
potser ara no era precisament el moment més indicat per iniciar aquest canvi, sobretot 
tenint en compte que en aquest districte encara s’ha de solucionar el tema de la 
desaparició els diumenges i festius dels busos de barri 112, 114, 117 i 119, que afecta 
directament els barris de més difícil accés i que, sobretot, per als veïns i veïnes dels 
barris afectats és una qüestió de màxima prioritat i que estan cansats de sentir sempre 
la mateixa resposta sobre el fet que és un tema que l’equip de govern municipal està 
estudiant. Comunica que la falta del servei del bus 114, juntament amb els canvis 
efectuats en la ubicació de col·legi d’algunes seccions electorals, va impedir a 
persones grans i a persones amb dificultat de mobilitat exercir el seu dret a vot el 
passat 25 de novembre, ja que el fet d’haver suprimit el col·legi electoral situat al 
carrer de Raimon Casellas, juntament amb el canvi de seccions, va propiciar 
l’inexplicable fet que persones de la part alta del barri haguessin d’anar a votar a la 
biblioteca Mercè Rodoreda i altres residents de la part baixa del barri els fessin pujar al 
carrer de Josep Serrano.  

Afegeix que també tenen pendent la possible unificació de les línies 112 i 185, que 
segons l’equip de govern va repetint, es troba en perpètua fase d’estudi, així com 
també altres peticions sobre modificacions de recorregut, situació de parades, el barri 
de la Clota o les noves línies V21 i H6, que són les que, de moment, afecten els 
ciutadans del Districte. Conclou dient que ara que en els consells de barri fan la 
presentació d’aquesta xarxa, estaria bé que donessin resposta a aquestes peticions. 

S’exclama que el resultat de la demanda dels veïns i veïnes sobre l’actuació de la grua 
no tan sols no ha estat tinguda en compte, sinó que ara la grua comença una hora 
més aviat a retirar els vehicles. Demana que donin una solució als veïns i veïnes 
afectats de manera immediata.  

La regidora del Districte contesta que les propostes que els han presentat tant ERC 
com el PSC no són viables. Informa que l’equip de govern està escoltant els veïns i 
veïnes, però puntualitza que han de complir la llei, sobretot quan ho exigeixen els 
mateixos veïns, cosa que no significa que no continuïn treballant per trobar alternatives 
i per facilitar-los altres espais d’aparcament. 

Assegura que no tenen cap projecte aturat i, en aquest sentit, comunica el que estan 
fent de la manera següent: en el cas de les Portes de Collserola implantaran els 
projectes que siguin interessants; el PGM del Carmel no es pot executar perquè 
encara falten cinc anys perquè es pugui posar en marxa, i tenen, a més, una Llei 
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òmnibus sobre la taula que, d’alguna manera, també limita que es puguin fer les 
expropiacions; en els Tres Turons, han atès cada un dels afectats de manera 
personalitzada i tenen tres projectes sobre la taula per començar a treballar perquè 
comenci a ser un parc; a l’Illa UA-3 afirma que tant l’Ajuntament de Barcelona i el 
Districte com l’Institut Municipal de Mercats estan en disposició de tirar endavant amb 
les obres, tot i que apunta que qui està fallant en aquests moments és la Generalitat 
de Catalunya, per la qual cosa comunica que hi estan treballant perquè, a partir del 
mes de gener, puguin solucionar aquest atzucac i que aquest projecte tiri endavant. 

Conclou agraint al grup del senyor Coronas que hagi estat l’únic que els reconegués la 
feina i els felicités per algunes de les actuacions que fan i que intenten, a més, fer-les 
de la millor manera possible. 

D’altra banda, respon al senyor Conde que la mobilitat en el districte és una prioritat 
per a l’actual equip de govern municipal, tal com ho demostra el fet que en els 
diferents fulls de ruta que s’han marcat per a cada un dels barris, la mobilitat hi és amb 
diferents mesures d’accessibilitat, de seguretat viària, el transport públic, etc.  

Respecte de la línia 9, recorda que la Generalitat de Catalunya està en la situació que 
està, en part també perquè no rep el que ha de rebre per part del Govern central, i en 
aquest sentit, li demana que parli amb el ministre que pertoqui per exigir-li que els facin 
arribar els recursos per poder continuar amb les obres de la línia 9. Informa que han 
treballat al costat del Govern de la Generalitat per intentar apaivagar els impactes 
negatius i en posa com a exemple que s’ha cobert la plaça Maragall. Comenta que a la 
plaça Sanllehy és més complicat, perquè està menys avançada, i fer enrere tot el que 
s’ha tirat endavant, té uns handicaps des del punt de vista econòmic. Remarca que el 
que han fet aquests mesos és rebaixar les alçades de les tanques, ampliar les voreres 
per garantir la seguretat, entre altres actuacions, cosa que ha significat una millora de 
la situació. Tot i això, anuncia que no s’aturaran aquí, sinó que hi continuaran 
treballant.  

En relació amb les preguntes no respostes, explica que, a vegades, els fan preguntes 
sobre temes que el Districte no té competència directa, cosa que complica el procés 
d’obtenir-la. Assegura que intenten respondre tothom. Respecte a la seguretat 
ciutadana, remarca que el Districte d’Horta-Guinardó és el tercer districte més segur 
de tota la ciutat i que, segons l’índex de victimització, és un dels millors districtes de 
tota la ciutat i, en aquesta línia, posa en valor que, per primera vegada, Can Baró és 
un dels primers barris des del punt de vista de la seguretat. 

Respon al senyor Martínez que van assistir entre cinquanta i seixanta persones a cada 
una de les actuacions de la Mostra de Teatre. Pel que fa als solars buits, matisa que el 
que van fer és obrir aquesta participació perquè les entitats presentessin els projectes i 
que ara han de veure qui s’hi ha presentat i també quines entitats del districte ho han 
fet per als solars d’Horta, a cavall de Nou Barris, i per al del Carmel. 

Quant a la xarxa d’autobusos, recorda que aquesta iniciativa no ve d’aquest mandat, 
sinó que ja fa anys que els tècnics de mobilitat d’aquest Districte hi estan treballant i, 
per tant, ara que havia madurat, s’implementa. Explica que estan fent aquesta 
implementació pausadament per calcular bé el marge d’error que hi pugui haver, a 
partir de l’interès general del transport públic d’autobusos de la ciutat. Amb tot, afirma 
que això no vol dir que no es resolguin els problemes del dia a dia de molts dels barris. 

Lamenta que encara no tinguin pressupost, però afirma que això no significa que 
l’equip de govern no tingui un full de ruta establert. Retreu a la senyora Mir que digui 
que no han tingut capacitat de negociar, quan, en realitat, han incorporat gairebé el 
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80% de les propostes que els han fet tots els grups municipals. Afegeix que, en el full 
de ruta, han recollit la majoria de preocupacions dels veïns i veïnes del districte i que el 
que ara necessiten és que algun altre grup municipal sigui coresponsable i doni suport 
al govern municipal per aprovar els pressupostos i poder fer les inversions 
necessàries. Conclou dient que no estan immòbils, sinó que es mouen per tot arreu 
per buscar solucions. 

Considera que més enllà dels consells sectorials, dels consells de barri i de les 
comissions de seguiment, hi ha altres espais de participació, que són espais més de 
treball i de trobada per parlar amb els veïns i les veïnes. En aquesta línia, assegura 
que ja fan aquestes reunions, com diu que ho demostra el fet que si els problemes que 
plantegen a les audiències públiques estan molt identificats és perquè s’ha fet una 
feina anterior molt important. 

Per acabar, manifesta que li sap greu que els facin culpables de la situació i que els 
retreguin que no han aprovat el PAD, així com també que els diguin que no saben les 
inversions que faran, quan estan explicant als barris la llista de les actuacions que 
volen fer, amb el seu import. Finalment, demana als grups municipals que estiguin a 
l’alçada de les circumstàncies i del moment que pateix el país i també la ciutat. 

La sala aplaudeix. 

El senyor Coronas replica a la regidora que és el govern municipal, amb el consens 
dels veïns i de les veïnes, qui hauria de fer les propostes i no els grups municipals 
sobre la problemàtica de l’aparcament al carrer Pasteur. Considera que el problema 
continuarà estant si no s’hi busca una solució, i pensa que, fins i tot, amb aquesta 
actitud, pot desembocar en un conflicte veïnal. Opina que la valoració del gairebé 80% 
d’incorporació de les propostes és molt quantitativa i que, en canvi, s’hauria de fer des 
d’una vessant qualitativa, ja que es pot acceptar el 80% de la lletra petita i l’important 
deixar-ho fora. Respecta que el senyor Conde no vulgui entrar en el tema del ministre 
Wert, però li agradaria saber la posició dels consellers del PPC d’aquest Districte en 
relació amb les actuacions que es fan des de l’Estat espanyol i que afecten 
directament el dia a dia de la ciutadania. 

La senyora Mir creu que, amb les seves respostes, la regidora ha quedat ben 
retratada, ja que, per exemple, li sembla que, si la pregunta que els fan l’han de 
respondre des d’una altra àrea municipal o des d’alguna empresa pública, haurien de 
ser capaços de donar resposta en un mes de temps. Vol saber si els ciutadans també 
reben aquest mateix tracte de no respondre’ls, ja que consideren que és un tema greu 
i preocupant. 

Manifesta que són conscients que l’equip de govern es reuneix amb els veïns i les 
veïnes, però opina que són reunions reiteratives, ja que continuen amb els mateixos 
problemes perquè no els donen solucions objectives. Reitera que, a dia d’avui, encara 
la ciutadania no sap ni les actuacions ni les inversions que faran al districte. Li retreu 
que tampoc no aborda el repte de l’accessibilitat ni de l’aparcament, que és el gran 
problema que ara tenen al territori, sinó que, per contra, estan anant enrere amb la 
retallada del transport públic de proximitat i no tenen ni una escala ni un ascensor 
plantejat per a aquest mandat. Pensa que el govern municipal prioritza la funció del 
rendiment econòmic i, en aquest sentit, diu que tinguin en compte que també hi ha una 
funció social, i que precisament l’Administració està per garantir justament aquests 
serveis que no són rendibles. Conclou dient que el que cal és donar els serveis que 
fan aquesta funció social, com ara l’autobús de proximitat i els aparcaments allà on 
convinguin. 
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Pel que fa al PGM del Carmel, puntualitza que no és cert el que diu la regidora, sinó 
que són els veïns i les veïnes que han d’esperar cinc anys i, a partir d’aleshores, tenen 
el dret d’obligar l’Administració que els expropiï, cosa que significa que l’Administració 
pot expropiar demà mateix i que no cal que esperi que els veïns interposin judicialment 
una demanda perquè es faci efectiva l’expropiació, tot i que admet que ara amb la Llei 
òmnibus tot ha quedat aturat. Pregunta el nombre d’expropiacions que es preveuen en 
aquest mandat per fer front a les afectacions dels Tres Turons i del Carmel, ja que en 
altres districtes estan previstes i en el PIM també surt una partida d’expropiacions. 

El senyor Conde replica al senyor Coronas que el més important és el districte i que ha 
de ser la seva preocupació. Manifesta, però, que li agradi o no al senyor Coronas, el 
ministre Wert està fent el millor que pot perquè el país tiri endavant amb el PP. 

La sala xiula. 

En relació amb el termini de trenta dies per respondre les preguntes, insisteix que el 
govern municipal ha de complir el que estableix el Reglament. Afirma que la culpa que 
no tiri endavant la línia 9 del metro no és del PP, sinó del govern d’aquí, que no 
gestiona bé els diners que rep de Madrid. Per acabar, respecte al parc de les Aigües, 
diu que l’Associació de Veïns del Baix Guinardó està d’acord que tingui un horari 
d’hivern i un d’estiu, i pregunta quan el posaran. 

El senyor Martínez està d’acord que s’ha de complir la llei en el tema de l’aparcament 
del carrer Pasteur, però li recorda que les propostes per solucionar el problema les ha 
de fer el govern municipal, ja que no els pertoca als grups municipal de fer-les. 
Insisteix que l’únic que demanen és una certa flexibilització i que es trobi una solució 
consensuada amb els veïns i les veïnes al més aviat possible. Pel que fa als busos, 
diu que, tot i que creu que no coincideixen en el plantejament, la regidora ha contestat 
el mateix que ell li ha dit abans. Per acabar, afirma que no és cert que, si no s’aprova 
el pressupost per al 2013, no es puguin fer inversions, ja que aquestes inversions es 
poden discutir en cada un dels plenaris de l’Ajuntament de Barcelona. 

La regidora admet que les inversions es poden anar fent una per una, i remarca que 
això és un sistema molt àgil que els permetrà anar avançant amb els ritmes que 
necessiten. Està d’acord que ha de ser el govern municipal qui ha de fer les propostes 
i, a més, que l’equip tècnic les estudiï. Amb tot, opina que els grups municipals també 
haurien de ser una mica més curosos i mirar de no fer tanta demagògia, perquè de 
vegades fan propostes que no són sostenibles ni viables, com demanar que se 
solucioni el problema del carrer Pasteur i no dir de quina manera es pot solucionar. 

Reitera que si fan preguntes d’una certa complexitat i d’altres departaments o àrees, 
això suposa un cert temps per obtenir la informació, si es volen respondre bé les 
preguntes. Replica al senyor Conde que quan diu que aquí no han gestionat bé els 
diners que vénen de Madrid, li pot parlar de les línies de l’AVE que s’han fet i que els 
trens van gairebé buits i també dels aeroports que no tenen ni vols ni avions. 

Respon al senyor Coronas que han incorporat un tant per cent importantíssim de 
propostes que eren transcendentals per a cada un dels grups, que anaven a cada un 
dels programes electorals dels grups.  

Contesta a la senyora Mir que donen resposta als veïns i les veïnes perquè pregunten 
temes sobre el dia a dia que són competència del Districte i, per tant, els poden donar 
resposta immediata. Admet que el govern municipal podria tirar endavant les 
expropiacions, però diu que estan parlant de 300 milions d’euros només en el Pla de 
millora del Carmel, i ara no poden fer front a aquesta quantitat de diners. En aquest 
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sentit, assegura que faran les solucions que facin falta i atendran els veïns i veïnes 
que realment estan afectats i que tenen problemes greus per viure on estan vivint, i els 
donaran resposta, cosa que, de fet, diu indica ja han començat a fer. 

Per acabar, diu que potser és la senyora Mir qui no sap cap a on va aquest govern 
municipal, ja que ho va reiterant a cada Plenari. Pensa que els veïns i les veïnes 
saben cap a on va el govern municipal, perquè coneixen el full de ruta que han estat 
explicant a cada un dels consells de barri i, per tant, també saben que per tirar-lo 
endavant es necessiten inversions i que, per tenir inversions, en aquest moment cal 
que hi hagi una altra força política d’aquest Ajuntament que sigui responsable i que 
doni el suport corresponent per poder tirar-lo endavant. 

El Consell se n’assabenta. 

C) Part decisòria: 

a) Propostes d’acord 

2. Informar favorablement, de conformitat amb allò disposat a l’art. 23.2.f) de la 
Carta de Barcelona, el Pla especial urbanístic per a la concreció dels usos 
dels nous equipaments (7a) i l’ordenació de les edificacions i volumetries en 
l’àmbit del recinte de la Fundació Privada de l’Hospital de la Santa Creu i Sant 
Pau, promogut per la MIA Fundació Privada de l’Hospital de la Santa Creu i 
Sant Pau 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, presenta la proposició d’acord. 
Exposa que el Pla especial urbanístic d’usos de l’Hospital de Sant Pau, del qual és 
promotor la seva Fundació Privada, té un àmbit d’actuació delimitat pels carrers Sant 
Antoni Maria Claret, Cartagena, Mas Casanovas i Sant Quintí. 

Afegeix que aquest Pla té com a antecedent un Pla especial d’ordenació del 1996, que 
tenia com a objectius: una intervenció integral en el conjunt, el trasllat de l’activitat 
hospitalària a un nou emplaçament dins el recinte, la recuperació de l’estat original de 
les edificacions històriques, i una nova oferta hospitalària de gran abast i modernitat, 
amb serveis d’aparcaments incorporats. Afegeix que aquest Pla establia tres sectors: 
el sector A, que és el nou Hospital de la Santa Creu i Sant Pau; el sector B, que és la 
Fundació Puigvert, i el sector C, que són les edificacions històriques, que estan 
catalogades i protegides. 

Explica que el present Pla urbanístic té com a objectius: concretar els equipaments, les 
edificacions i les volumetries en l’àmbit del recinte; establir tres sectors, amb els 
sistemes, els tipus d’equipaments i usos; regular les edificacions existents i les de 
nova construcció; i definir les edificacions que han de ser enderrocades en els propers 
anys. Afegeix que aquest Pla especial també incorpora com a novetat un carrer que 
anirà des del de Sant Quintí al de Cartagena i que farà més permeable tot el recinte i 
també s’aprofitaran més els jardins.  

Especifica que el Pla té una superfície de 132.738 m2 i que el tipus d’ordenació és 
sobre la volumetria específica de cada un dels edificis presentats. Afegeix que aquests 
132.738 m2 suporten un coeficient d’edificabilitat d’1,106, que significa un total de 
sostre edificable de 146.854 m2 i una superfície enjardinada de més de 7,8 ha. 
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Fa saber que el sistema d’actuació, ates que és una fundació, serà de titularitat 
privada en sòls d’àmbit d’un únic propietari, i que tant les llicències de rehabilitació 
com d’urbanització o de nova construcció s’executaran a través d’aquest Pla especial 
urbanístic. Dóna a conèixer que s’admeten una sèrie d’usos complementaris afegits a 
l’ús principal, com són el comercial i la restauració, i el residencial. Concreta que el 
sostre màxim d’aquests usos complementaris no podrà superar mai el 8% de 
l’edificabilitat màxima del sector de planejament. 

Descriu els tres sectors de la manera següent: el sector A és d’equipament sanitari 
assistencial i docent, i correspon al nou hospital; el sector B té també la qualificació 
d’equipament sanitari assistencial i docent, i correspon a la Fundació Puigvert; i el 
sector C és el recinte històric, que es qualifica com a equipament/administració cultural 
i docent i, a més, s’admeten també els usos tècnic, administratiu, docent, 
d’investigació i cultural.  

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que entenen que el que voten és un informe favorable i no un acord definitiu. 
Suposa que, després d’haver passat per la Comissió de Govern, ara passarà per la 
Comissió d’Hàbitat Urbà a la Casa Gran, i anuncia que aleshores els agradaria que 
arribessin algunes coses canviades com, per exemple, que els 132.000 m2 que 
incomuniquen banda i banda del barri i que en el pla que els van presentar a la 
Comissió d’Hàbitat Urbà es traça com una línia de vianants, tingui un caràcter obert. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot a favor del seu 
grup. Amb tot, manifesta que vetllaran perquè les noves edificacions, sobretot les que 
són més properes a la zona catalogada, siguin respectuoses amb el conjunt i que 
realment s’acabi guanyant un espai per al barri i que, per tant, es mantingui aquest 
caràcter obert que es planteja del recinte hospitalari. Per acabar, mostra la solidaritat 
del seu grup amb els treballadors i les treballadores de l’Hospital que estan tancats en 
defensa de la sanitat pública i contra les retallades. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, manifesta l’abstenció del seu grup 
davant un gran projecte limitat encara per la crisi econòmica i perquè no se sap si els 
metres quadrats de sostre projectats seran proporcionats al seu creixement real o no. 
No obstant això, reconeix que s’ha fet un gran treball tècnic de classificació del 
patrimoni arquitectònic de l’Hospital i també una tasca molt laboriosa de localització 
dels edificis que s’han d’enderrocar amb la finalitat de no desvirtuar els elements 
arquitectònics modernistes. També valora positivament que hi hagi una estimació del 
creixement de l’Hospital fins al 2015 que no desvirtua l’edifici modernista, ja que 
aquest creixement se situa bàsicament en el carrer Cartagena, la ronda del Guinardó i 
el carrer de Sant Quintí. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, expressa l’abstenció del seu grup, ja 
que no veuen clar el tipus d’edificabilitat que proposen per als edificis, situats al carrer 
Cartagena amb el de Mas Casanovas, que estan al costat del recinte històric de 
l’Hospital, que és un dels principals exponents del modernisme europeu. 

La senyora Carme Beltran Vilagrasa (treballadora de l’hospital de Sant Pau) recorda 
que hi havia el compromís amb el veïnat de la zona de l’Hospital de Sant Pau, que el 
recinte històric seria una zona d’esbarjo i no de trànsit. Comunica que els taxis al 
carrer Sant Quintí cada dia estan aparcats a dreta i esquerra, i que els veïns truquen 
reiteradament a la Guàrdia Urbana i no els fan cap cas. En aquesta mateixa línia, es 
queixa que ho han dit també en les comissions de barri, en els consells de salut i en 
múltiples reunions i ningú no els hi ha fet cas. S’exclama que no s’han tingut en 
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compte ni el personal de l’Hospital de Sant Pau ni el veïnat de la zona en cap dels 
temes sobre els quals estan parlant. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, insisteix que crearan un nou 
carrer de vianants, que vagi del de Sant Quintí al de Cartagena, que donarà accés als 
jardins interiors i que, evidentment, millorarà la connectivitat entre les dues parts. Pel 
que fa a les reunions amb les associacions de veïns, fa saber que han convocat totes 
les associacions de veïns a la Comissió d’Hàbitat Urbà per explicar-los aquest Pla i 
se’ls ha deixat documentació, i creu que el fet que hi hagi una postura particular sobre 
aquest punt no vol dir que no s’hagin tingut en compte la resta d’associacions de veïns 
i també el veïnat en general de l’entorn. 

La senyora Beltran li replica que en cap moment s’ha dit ni quan ni com, ni de quina 
manera s’executarà tot plegat. 

El president demana que, si algun ciutadà o ciutadana vol intervenir en el Ple, ho faci 
saber abans, perquè es puguin organitzar, fins i tot, els torns de rèplica i contrarèplica. 

S’aprova la proposta amb les abstencions del GMDPPC i del GMDPSC, i el vot a favor 
de la resta de grups. 

b) Proposicions dels grups municipals 

D) Part d’impuls i control: 

a) Proposicions / Declaracions de grup 

Del Grup del PSC: 

3. Que el Consell Plenari del Districte d’Horta-Guinardó acordi:  

I.- Instar el govern de la ciutat per tal que, tal com havia fet en el passat, 
reprengui amb Barcelona Activa, institució que disposa d’una posició 
econòmica sòlida i experiència tècnica, la tasca en matèria de polítiques 
actives d’ocupació que tants bons resultats havien vingut donant  

II.- I també que, d’acord amb tots els grups municipals, quant més aviat 
millor, es decideixi quines polítiques d’ocupació s’han de dur a terme per tal 
que siguin el més efectives possible fent que aquestes polítiques estiguin 
adequadament acompanyades (institucionalment, ja que no econòmicament) 
per la Generalitat i per l’Estat 

El senyor Ramón Carrión Duran, del GMDPSC, presenta la proposició i exposa els 
arguments següents: que, com a conseqüència de la crisi econòmica mundial d’origen 
financer, l’atur s’ha convertit en la major preocupació dels ciutadans; que la reforma 
laboral duta a terme pel Govern espanyol s’ha vist que no ha obtingut cap mena de 
resultat positiu; que a Catalunya els endarreriments i cancel·lacions de programes de 
suport a les persones a l’atur ha donat un nombre d’aturats de 840.000, és a dir, un 
23% més que a finals del 2010; que el Districte d’Horta-Guinardó és el segon districte 
en què la taxa ha augmentat més, situant-la en un 5,1%, amb les conseqüències de 
caire social que això suposa; que la Unió Europea ha reconegut la tasca realitzada per 
Barcelona Activa; i, finalment, pel fet que la resta de socis comunitaris no estiguin 
disminuint els recursos destinats a aquests polítiques. 



94 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que el que pretenen amb aquesta proposició és millorar les polítiques 
d’ocupació. No obstant això, comenta que encara no ha arribat a entendre el punt 2. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot a favor del seu 
grup, perquè ja havien presentat un prec en aquest mateix sentit, de rebuig de les 
retallades de les polítiques actives d’ocupació. Matisa que s’han de recuperar les 
polítiques que hi havia, ja que ara són més necessàries que mai. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, manifesta l’abstenció del seu grup, 
atès que consideren que gran part de culpa del que diuen en el punt 2 la té el Govern 
espanyol anterior, perquè si hagués aprovat la reforma laboral, no s’haurien perdut tres 
milions de llocs de treball entre el 2008 i el 2011. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, del GMDCiU, expressa el vot a favor del seu grup, ja 
que comparteixen l’esperit de la proposta, tot i que no comparteixen algun dels punts 
com, per exemple, quan esmenta els endarreriments de la Generalitat de Catalunya. 
En aquest sentit, remarca la tasca duta a terme per Barcelona Activa com a 
organització de referència al servei de l’ocupació i de la subvenció de les empreses, 
que té com objectius molt clars la creació de l’ocupació i el suport a les empreses. 
També fa avinent que les polítiques d’ocupació que ha continuat fent Barcelona Activa 
ara s’han incrementat, i afirma que aquest govern municipal té molt interès a dotar de 
més mitjans i de més recursos Barcelona Activa perquè no depengui tant de les 
subvencions com ha passat fins ara. 

El senyor Carrión agraeix la resposta i espera que prioritzin les polítiques d’ocupació i 
que Barcelona Activa esdevingui una agència de referència. Demana que exigeixin 
aquestes complicitats a la Generalitat de Catalunya i al Govern espanyol, ja que el 
degoteig dels aturats no ha deixat de rajar des de la reforma laboral. També sol·licita 
que es destinin recursos als programes ocupacionals, que es doni suport al Tercer 
Sector, que es generin instruments d’impuls de l’emprenedoria, així com programes 
per combatre l’atur juvenil i perquè els joves puguin emancipar-se en el moment en 
què ho considerin oportú sense que això esdevingui un trauma. 

Per acabar, diu que el seu grup, preocupat per la situació de les famílies del territori, 
farà el seguiment del compliment d’aquesta proposició, perquè no volen que el 
potencial del país marxi fora. Per aquest motiu, fa saber que han proposat també un 
plenari extraordinari que tracti un pla de xoc per combatre l’atur juvenil, que esperen 
que tingui data properament, i considera que això és una de les qüestions que podran 
tractar conjuntament tots els grups municipals. 

S’aprova la proposició amb l’abstenció del GMDPPC i el vot a favor de la resta de 
grups. 

Del Grup del PPC: 

4. El Distrito de Horta-Guinardó expresa su rechazo al Programa de Actuación 
Municipal (PAM) 2012-2015 aprobado en el Consejo Municipal del 
Ayuntamiento de Barcelona, en sesión de 5 de octubre 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, presenta la proposició. Recorda que 
en el Plenari del Districte anterior es va informar desfavorablement el PAM inicial del 
govern municipal i que el seu grup va votar en contra, ja que no concretava les 
actuacions a fer, ni s’establia cap calendari d’execució ni especificava la dotació 
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econòmica per a cada una de les actuacions. Afirma que el PAM aprovat en 
l’Ajuntament el passat 5 d’octubre de 2012 no és el mateix que el que van presentar al 
Districte i que, per aquest motiu, volen que el Districte es posicioni sobre el PAM que 
realment es va aprovar. Considera que existeix una manca de concreció en l’actuació i 
la falta d’un plantejament nítid i coherent per part del govern municipal, després 
d’haver pactat amb el PSC, per la qual cosa no queden clares en el Districte les 
modificacions del PGM del Carmel, ni del PGM dels Tres Turons, ni què passarà amb 
les Portes de Collserola, ni amb el Mercat de la Vall d’Hebron. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot en contra del seu 
grup, per una qüestió de mètode. Comenta que ja saben que el que li passa al PPC és 
que hi ha determinats aspectes d’aquest PAM que no li agraden, i en posa com a 
exemple quan parlen d’estructures de capital d’Estat.  

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot a favor del seu 
grup per coherència, ja que mantenen el rebuig al PAM. De tota manera, entenen que 
això ja es va votar a la Casa Gran i, per tant, consideren que estan repetint una 
votació.  

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta el vot en contra del seu 
grup, ja que l’Ajuntament de Barcelona va votar el PAM i pensa que s’ha d’acceptar el 
resultat i no cal tornar a repetir una votació que ara ja no porta enlloc.  

El senyor Lluís Bou i Dalmau, del GMDCiU, expressa el vot en contra del seu grup, ja 
que el procediment que es va seguir és escrupolosament el que marca la Carta de 
Barcelona i les normes reguladores del reglament, i opina que no té cap sentit reobrir 
ara un nou debat, simplement perquè el resultat no ha agradat o ha estat desfavorable 
al PPC. Recorda que el PPC va tenir l’oportunitat de fer el debat i de fer les 
aportacions que van creure oportunes.  

Es rebutja la proposició amb el vot a favor del GMDPPC i del GMDICV-EUiA, i el vot 
en contra de la resta de grups. 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

5. El Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó acorda atendre les 
demandes veïnals de transport de proximitat dels barris del districte 
mantenint la seva imprescindible funció social:  

· Restituir les parades de la línia V21, d’acord amb les demandes veïnals dels 
diversos barris afectats per l’eliminació de parades  

· Donar una solució definitiva a la situació del barri de Sant Genís, derivada 
de l’eliminació del 112, a partir de la proposta de canvi de recorregut del 185 
que planteja l’Associació de Veïns d’Horta i sense perjudicar els veïns i 
veïnes d’Horta que amb l’actual proposta de TMB quedarien sense cap servei 
de transport públic  

· Resoldre les dificultats de mobilitat del barri de Can Baró a partir de les 
propostes plantejades per la Comissió de Seguiment del Consell de Barri de 
Can Baró; restituint el servei dels autobusos que s’han eliminat com el 31 o 
el 114 els diumenges i festius, i restablint el recorregut de l’H6 que s’ha 
modificat i ja no dóna servei al barri 
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· Atendre les demandes dels barris de la Clota i Vall d’Hebron en relació amb 
la modificació del recorregut de l’autobús 17 per donar servei a ambdós 
barris amb un trajecte fins a l’Hospital de la Vall d’Hebron 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, presenta la proposició. Exposa els 
arguments següents: que el servei d’autobús és un transport públic fonamental per als 
barris amb orografia complicada, on no sols la freqüència de pas és un valor, sinó molt 
especialment la proximitat és fonamental per a la qualitat del servei; que, per aquesta 
proximitat, especialment els busos de barri són un transport públic fonamental també 
els diumenges en uns barris que, a banda de les dificultats de l’orografia, no tenen 
tampoc alternativa de transport; que alguns autobusos són econòmicament poc 
rendibles, precisament perquè aposten per un tipus d’usuari que necessita aquest 
servei de proximitat, com ara gent gran, persones amb dificultats de mobilitat, infants 
amb cotxets, persones que tornen del mercat o gent que va al metge i, no obstant això 
i precisament per això, tenen una funció social imprescindible; i que, darrerament, TMB 
i l’actual govern del Districte estan prioritzant la velocitat i la rendibilitat i obvien les 
necessitats de proximitat, la diversitat d’usuaris del servei d’autobús i les demandes 
expressades pels veïns i les veïnes. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que defensa tots els posicionaments que han tingut sempre sobre la millora 
del transport públic en els barris de muntanya. Tanmateix, tot i que comparteixen el 
fons del problema i també moltes de les solucions que es plantegen, n’hi ha d’altres 
que no tenen molt clar si han de ser aquestes les solucions o no. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa el vot a favor del seu grup. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta el vot favorable del seu 
grup, ja que comparteixen plenament tant l’exposició com els diferents punts que es 
proposen, i que, a més, són coincidents amb el que els veïns i veïnes avui han estat 
denunciant aquí. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, del GMDCiU, expressa l’abstenció del seu grup, 
no perquè no reculli totes aquestes demandes que s’han anat fent als consells de 
barri, sinó perquè creuen que aquesta feina ja s’està fent. 

La senyora Mir puntualitza que el que demanen és que el govern municipal concreti els 
treballs que estan fent i que ho acabin de treballar amb les associacions de veïns a 
veure si ho poden veure fet ben aviat. 

S’aprova la proposició amb l’abstenció del GMDCiU i el vot a favor de la resta de 
grups. 

Del Grup del UpB: 

6. Que el Consell del Districte d’Horta-Guinardó acordi: potenciar la cultura 
catalana als equipaments (centres cívics, biblioteques, casals) del districte, 
tant en la seva presència en cursos, tallers, activitats i actuacions, com 
garantint que hi hagi disponible oferta en català entre la premsa i revistes de 
consulta gratuïta 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, presenta la proposició. Exposa que 
els equipaments municipals ofereixen una àmplia oferta de cursos, tallers, activitats i 
actuacions, que ve determinada per les empreses que en tenen la concessió de la 
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gestió, i s’exclama que, moltes vegades, la cultura i la llengua catalana no tenen una 
presència representativa en la programació o en el desenvolupament d’aquestes 
activitats. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, manifesta el vot a favor del seu 
grup, perquè els sembla molt pertinent en aquest moment, en què cal defensar la 
cultura i la llengua dels atacs constants per part del Govern espanyol. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa el vot en contra del seu 
grup, ja que consideren que la informació és ambigua i partidista. Manifesta que 
defensen les dues llengües per igual i respecten que els veïns i les veïnes puguin triar 
els tallers sense distinció de cultura. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que entenen que el senyor Coronas deu haver detectat alguna cosa que l’ha 
fet presentar aquesta proposició. Afegeix que també voten a favor tenint en compte 
l’última atzagaiada sobre la Llei d’educació del Govern del PP, que s’entesta una i altra 
vegada a crear conflictes de llengua allà on no n’hi ha. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, del GMDCiU, expressa el vot a favor del seu grup, 
especialment en aquests moments d’atacs tan forts contra la llengua catalana. Fa 
saber que, a més, el govern municipal ho ha incorporat en el seu full de ruta. Dóna a 
conèixer que sempre que se sol·licita un equipament per fer activitats es demana que 
hi hagi com a mínim una actuació diària en català. Dóna a conèixer que el Consorci de 
Normalització Lingüística també ha fet ús dels equipaments del Districte, especialment 
en els centres cívics i casals del barri, per realitzar part de la seva oferta de cursos de 
català durant el 2012, i anuncia que per al 2013 està previst ampliar aquesta oferta de 
formació instrumental en català a tots els equipaments. 

El senyor Coronas dóna les gràcies a tots els grups municipals que han donat suport a 
la proposta. Comenta que el seu fill petit a l’escola, amb un alumne que és d’origen 
xinès parla en català i amb un que és d’origen castellà parla en castellà, i no passa 
absolutament res. Afirma que la identitat catalana pròpia no genera cap problema i, a 
més, cohesiona la societat d’aquest país. 

S’aprova la proposició amb el vot en contra del GMDPPC i el vot a favor de la resta de 
grups. 

b) Proposicions amb contingut de declaració institucional 

c) Precs 

Del Grup del PSC: 

7. Que des del Districte es faci un seguiment acurat de la implantació de les 
carmanyoles a les escoles del nostre districte (nombre d’alumnes, quantitat 
que paguen les famílies a l’escola, condicions del manteniment dels aliments 
i escalfament dels mateixos), així com del nombre de famílies que s’han 
hagut de donar de baixa del servei de menjador per problemes econòmics, i 
s’informi i es faci el seguiment d’aquest tema en el si del Consell Escolar 
Municipal del Districte 

La senyora Núria Galán Orriols, del GMDPSC, formula el prec. 
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El senyor Jaume Fibla i Papaseit, conseller de Coneixement, Infància, Adolescència, 
Joventut i Esports, rebutja el prec, ja que diu que l’Ajuntament de Barcelona no té 
competència sobre aquest tema, que pertany al Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya. No obstant això, diu que s’apunta la proposta, mirarà de 
recollir les dades i els informarà en el proper Consell Escolar. 

La senyora Galán demana que tinguin en compte i revisin els casos que de veritat 
tenen necessitat i que, si n’hi ha algun que no ha demanat l’ajut, mirin com el poden 
incorporar a aquesta bossa. Critica que la planificació es va fer malament, ja que la 
notificació dels ajuts va arribar tard i, per tant, no es va poder preveure la situació real. 
Agraeix que s’ho mirin i que puguin establir, cas per cas, si es pot resoldre la situació. 
Per acabar, demana que, sobretot, aquests casos siguin traspassats al Consell 
Escolar, que és el que comparteix la comunitat educativa, que ha d’estar informada de 
totes aquestes situacions. 

El senyor Fibla assegura que hi estan treballant i assenyala que, fins i tot, l’Ajuntament 
de Barcelona va ser el primer que va avançar els dos milions i mig d’euros per poder 
subvencionar tots aquests afers. Conclou dient que estan detectant els casos, hi estan 
treballant amb els treballadors socials i, en principi, intentaran arribar a totes les 
famílies que tenen dificultats. 

Del Grup del PPC: 

8. Que el Consell del Distrito acuerde proceder a la elaboración de un estudio 
por tal de mejorar la circulación del tránsito y la movilidad de los cruces de 
las calles Amílcar y Comalada por tal de proceder a disminuir la velocidad de 
los vehículos, respetando el paso de peatones situado en su confluencia y 
así evitar accidentes 

La senyora Felisa Vila San Millán, del GMDPPC, formula el prec i argumenta que el 
presenten atès el risc d’accidents que hi ha en la cruïlla entre el carrer Amílcar i el de 
Comalada, on hi ha un pas de vianants i molt a prop una escola bressol, a causa de la 
gran velocitat amb la qual hi circulen els cotxes. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li accepta el prec. Amb tot, fa 
saber que la Guàrdia Urbana els ha informat que, en el període comprès entre gener 
del 2010 fins a octubre del 2012, no tenen constància d’accidents de trànsit en cap 
dels tres passos de vianants que hi ha a la cruïlla. Afegeix que la Guàrdia Urbana 
afirma que les mesures per atenuar la velocitat poden provocar molèsties de soroll als 
veïns i veïnes de l’entorn. Manifesta que, per tot això, l’equip de govern municipal 
proposa fer seguiment sobre aquest encreuament i informar sobre els canvis de 
seguretat que es produeixin. 

La senyora Vila agraeix la preocupació de l’equip de govern. Comenta que no cal que 
les mesures facin soroll que molesti els veïns i les veïnes, sinó que poden ser passos 
alçats o bandes de plàstic. 

El senyor Puelles puntualitza que la queixa que tenen dels veïns i les veïnes és que 
quan el cotxe puja i baixa de les bandes rugoses fa soroll i que, per tant, no creuen 
que sigui oportú de posar-les, sinó que és més convenient fer un pas elevat. 
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9. Que el Consell del Distrito acuerde modificar el recorrido de la línea H6 por 
nuestro distrito recuperando las paradas de la anterior línea 74, o bien alguna 
solución alternativa que permita recuperar el servicio que realizaba esta línea 

El senyor Carlos Torrubiano i Blanco, del GMDPPC, formula el prec i exposa que el 
presenten, d’una banda, perquè la línia 74 d’autobusos ha estat substituïda per la nova 
H6 de la xarxa ortogonal i, de l’altra, per la supressió de la línia 31 a principis d’aquest 
any, que compartia recorregut amb l’anterior línia 74 en el Districte, i això suposa que 
els barris del Baix Guinardó i de Can Baró tinguin un servei pitjor que abans de la 
implementació de la nova xarxa. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li accepta el prec, encara que 
ja hi estan treballant. Afirma que la voluntat del govern municipal és recollir les 
incidències i peticions que es puguin produir en aquest període de posada en servei 
d’aquesta xarxa, avaluar-les i desprès transmetre-les a l’Àrea de Mobilitat per a la seva 
resolució. 

El senyor Torrubiano agraeix la sensibilitat del govern municipal per donar un millor 
servei als veïns i veïnes del districte. 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

10. Que l’actual govern del Districte i el Consorci d’Educació actuïn de forma 
immediata per convertir la masia de Can Fargues en una escola de música 
municipal i restaurar-ne i obrir els jardins, i que tota la inversió necessària 
per tirar endavant el projecte sigui contemplada al Pla d’inversions municipal 
2012-2015, pressupostant el projecte executiu i la rehabilitació de la masia 
per al 2013 i 2014 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, formula el prec i exposa els 
arguments següents: que després de deu anys de reivindicacions veïnals i litigis 
judicials, el 2009 la masia de Can Fargues va esdevenir pública per fer-hi l’escola de 
música municipal i obrir els jardins al públic; que el Consorci d’Educació va encarregar 
la redacció d’un avantprojecte, que ja es va presentar als veïns i veïnes i als grups 
municipals; que el govern municipal es va comprometre a fer la inversió durant el 
present mandat per tirar endavant el projecte d’escola de música a la masia de Can 
Fargues; que el govern municipal també es va comprometre a incorporar els jardins a 
la xarxa de parcs i jardins públics de la ciutat perquè fossin visitables i oberts a la 
ciutadania; que, una vegada expropiada la masia, cal recuperar-la immediatament, 
obrir-ne els jardins i tirar endavant l’equipament previst per garantir l’estat de 
conservació de l’edifici i perquè l’anterior propietari no en pugui demanar la reversió. 

La senyora Iolanda Latorre i Roldán, consellera d’Igualtat d’Oportunitats, Qualitat de 
Vida i Seguretat, li accepta el prec, amb el benentès que és la voluntat de l’equip de 
govern, tal com ho expressaven en el seu PAD, iniciar la rehabilitació de la masia de 
Can Fargues, tenint en compte que l’ús actual previst és d’escola de música. 

La senyora Mir puntualitza que quan diu que serà en aquest mandat podria ser el 2015 
i, aleshores, haurien fet tard, i que és, per aquest motiu, que demanen que sigui el 
2013-2014, perquè la propietat no pugui demanar-ne una reversió. 

La senyora Latorre manifesta que entén l’interès de la senyora Mir, ja que l’expropiació 
d’aquesta masia va ser un despropòsit, atès que estudiar música en aquesta escola 
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seran els estudis més cars, probablement, de l’Estat espanyol. Tanmateix, afirma que 
depèn del pressupost i afegeix que el govern municipal ha fet l’esforç d’acceptar el 
prec i espera que també facin l’esforç d’aprovar els pressupostos municipals i ho 
puguin incorporar en aquest mandat i fer-ho en aquests anys concrets. 

11. Que es finalitzi la coberta de l’avinguda de l’Estatut mantenint el projecte 
consensuat amb les entitats veïnals i donant compliment a la totalitat dels 
compromisos adquirits pel que fa a l’execució de les obres i al seu calendari 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, formula el prec i exposa els 
arguments següents: que en el marc del projecte de construcció del dipòsit d’aigües 
pluvials i en el parc central de neteja de l’avinguda de l’Estatut es va treballar i 
consensuar amb el veïnat dels barris de l’entorn la remodelació de la coberta de 
l’avinguda de l’Estatut per guanyar un gran espai públic de parc i millorar tota 
l’avinguda; que la reurbanització del parc consensuada amb el veïnat preveu la creació 
d’espais per a jocs infantils, petanques, bitlles, grans espais per a la celebració de 
festes i activitats culturals com la Festa Major d’Horta i la creació d’un parc al voltant 
de 4 ha per cobrir la manca d’espais verds del barri d’Horta; que, alhora, la nova 
urbanització acordada ha de suposar una menor barrera entre Horta i els barris de la 
Clota i de la Vall d’Hebron, amb un model de mobilitat que incorpora un carril bici i que 
pacifica el pas de vehicles amb un total de cinc semàfors en el tram a construir; i que 
el desenvolupament actual de les obres sembla que no s’adiu en alguns dels seus 
elements al projecte treballat i pactat amb el moviment veïnal. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li accepta el prec. Assegura 
que, fins a la fase actual d’obres d’urbanització d’avinguda de l’Estatut, s’està 
construint segons consta en els plànols del projecte consensuat amb el veïnat. Fa 
saber que hi ha incorporada la regularització topogràfica que permet la permeabilitat 
entre els barris d’Horta, la Clota i la Vall d’Hebron, des del punt de vista de mobilitat i 
accessibilitat de les persones. Es compromet a informar a la Comissió de Seguiment 
d’Obres de l’avinguda de l’Estatut i a fer una posada en comú amb el veïnat, si en la 
fase final de les obres s’hi produeix qualsevol tipus de modificació. 

La senyora Mir demana que convoquin la Comissió de Seguiment d’Obres i que facin 
una visita d’obra amb el veïnat de l’entorn per ratificar que tots tinguin la mateixa 
informació, ja que les informacions que els ha fet arribar el veïnat no es corresponen 
amb el que ara comenta el conseller. Pregunta si el carril bici es manté en el projecte, 
tal com estava previst. 

El senyor Puelles li contesta que a la Comissió d’Urbanisme es van mostrar els plànols 
a les associacions de veïns i se’ls va transmetre la tranquil·litat que s’estava executant 
tal com estava previst. Respon que el carril bici continuarà creuant el parc, com es va 
dir a la Comissió de Govern i quedarà recollit a l’acta. Per acabar, anuncia que faran la 
Comissió de Seguiment. 

Del Grup d’UpB: 

12. Que s’estudiï la ubicació de les parades de la nova xarxa ortogonal de bus en 
el districte d’Horta-Guinardó per tal d’optimitzar-ne l’accés a les mateixes per 
part de la ciutadania i es tingui en compte el criteri d’aquesta a partir dels 
espais de participació ciutadana 
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El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, formula el prec. Argumenta que una 
de les mesures aplicades a la nova xarxa de bus per millorar la velocitat i l’eficiència 
de les noves línies ha estat la separació de les parades entre si, però que a l’hora 
d’establir el mapa, no s’ha tingut en compte els equipaments o ubicacions que faciliten 
més l’accés a les parades per part de la ciutadania. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li accepta el prec. Reitera que 
estan recollint, tant en l’àmbit de participació del Districte com directament amb els 
veïns i veïnes, les principals incidències i reclamacions que puguin anar sorgint en el 
període d’implementació i posada en servei d’aquesta xarxa ortogonal per avaluar-les i 
transmetre-les després a l’Àrea de Mobilitat per al seu estudi i resolució. 

d) Preguntes 

Del Grup del PSC: 

13. Té coneixement aquest govern de quantes famílies del nostre districte s’han 
trobat o es troben afectades per aquesta situació de vulnerabilitat, fent 
necessària la intervenció dels Serveis Socials del Districte i la recepció 
d’ajuts econòmics per pal·liar la seva situació? 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, formula la pregunta. Exposa que, a 
causa de la profunda crisi econòmica actual, un nombre elevat de famílies no poden 
fer front al pagament d’hipoteques i lloguers i, per tant, s’han vist afectades per ordres 
de desnonament. Constata que l’Ajuntament de Barcelona, des d’inicis del 2012, ha 
invertit més d’un milió i mig d’euros a ajudar aquestes famílies i que, per això, volen 
saber el nombre concret de famílies del districte que s’han trobar en aquesta situació. 

La senyora Iolanda Latorre i Roldán, consellera de d’Igualtat d’Oportunitats, Qualitat de 
Vida i Seguretat, informa que, des l’1 de gener de 2012 fins al 28 de novembre, els 
Serveis Socials del Districte han atorgat 240 ajuts, que desglossats per conceptes 
corresponen a: per a habitatge nou, 34; per al pagament de lloguer compartit, 77; per 
al pagament de lloguer, 116; i per al pagament d’habitatge per altres conceptes que no 
siguin de lloguer, 13. 

El senyor Martínez pregunta si aquest és el nombre d’afectats per aquests 
desnonaments als quals els Serveis Socials han donat ajut. 

La senyora Latorre matisa que el que pregunta el senyor Martínez no és el nombre de 
persones afectades per desnonaments, sinó pels que es troben en situació de 
vulnerabilitat. Concreta que, per exemple, el pagament de lloguer compartit són ajuts 
que donen perquè paguin el lloguer i no hagin de ser desnonats, així com també el 
pagament d’habitatge és un ajut que donen perquè puguin complementar el que les 
persones poden pagar d’hipoteca i no hagin de ser desnonats. 

Explica que l’Ajuntament de Barcelona està fent dues tasques: una de preventiva, és a 
dir, complementar els ingressos de les persones que estan en situació de vulnerabilitat 
perquè puguin pagar el lloguer o la hipoteca i, per tant, evitar el desnonament; i, l’altra, 
de proactiva, que és trobar habitatge per a les persones que ja han estat desnonades, 
bé perquè no se n’han assabentat a temps o bé perquè no s’ha pogut fer res a temps. 

El senyor Martínez entén que totes les famílies han rebut ajudes i no s’han vist en la 
necessitat de ser desnonats. 
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La senyora Latorre indica que hi ha hagut 34 casos, en què els han hagut de buscar 
habitatge nou. 

El senyor Martínez pregunta si s’han recol·locat i si se’ls ha ajudat. 

La senyora Latorre confirma que se’ls ha ajudat. Informa que, en el primer semestre de 
l’any, s’ha ajudat una persona desnonada. 

El senyor Martínez considera que, si només hi ha hagut una persona desnonada en tot 
l’any, són un districte afortunat, atesa la quantitat de desnonaments que s’estan fent 
actualment a la ciutat. 

Del Grup d’UpB: 

14. Quin és l’estat del projecte de Portes de Collserola al districte d’Horta-
Guinardó? 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, formula la pregunta, ja que s’han 
presentat diversos projectes arquitectònics sobre el projecte de les Portes de 
Collserola i encara no en saben res. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, informa que l’Àrea d’Hàbitat 
Urbà està valorant els projectes que encarregarà als equips redactors guanyadors. 
Consideren que Portes de Collserola era un concurs d’idees, més que un concurs de 
projectes, cosa que fa que els encàrrecs seran sobre un projecte, no sobre la porta 
sencera. 

Informa que l’Àrea d’Hàbitat Urbà ha considerat adequat encarregar a l’equip 
guanyador de la porta de Sant Genís el següent avantprojecte: «Avantprojecte per a 
l’ordenació paisatgística i funcional de l’àrea de la masia de Can Soler i de la seva 
connexió amb els parcs del barri de Sant Genís dels Agudells, a Barcelona». 
Especifica que la base d’aquest encàrrec és la definició de l’ordenació paisatgística i 
funcional dels entorns de la masia de Can Soler, així com la connexió entre avinguda 
del Jordà i del carrer Naïm. Comunica que no s’han definit encara els primers 
encàrrecs a realitzar de la resta de portes del Districte, i anuncia que, quan es 
defineixin, es comunicarà a la Comissió d’Hàbitat i als mitjans de comunicació del 
Districte. 

El senyor Coronas li retreu que els van presentar el projecte Portes de Collserola com 
la gran solució per interconnectar els barris de Barcelona i fer que Collserola entri a la 
ciutat i, al final, ha quedat pràcticament aparcat, ja que no se sap quan es tirarà 
endavant. S’exclama que s’haurien pogut estalviar temps, esforços, diners i 
segurament il·lusions, ja que pensa que per fer un estudi paisatgístic a l’entorn de la 
masia de Can Soler no calia fer tot aquest procés de les Portes de Collserola. Per 
acabar, es lamenta que tot hagi estat només una cortina de fum, ja que aquestes 
Portes tenen molt de sentit en el districte, si afronten la solució de la ronda de Dalt. 

El senyor Puelles contesta que la ronda de Dalt està incorporada en el full de ruta del 
govern municipal i assegura que començaran a estudiar el seu cobriment en aquesta 
legislatura. Puntualitza que en els projectes presentats va quedar clar que era un 
concurs d’idees i que no hi havia material suficient per traspassar-les directament a 
l’obra, sinó que hi ha d’haver un procés intermedi, que és encarregar uns projectes 
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específics, i això és el que s’ha fet a Sant Genís i es continuarà fent a la resta de 
portes de Montbau i d’Horta. 

e) Seguiment proposicions / Declaracions de grup 

Del Grup de PPC: 

15. Que se informe del estado en que se encuentran las actuaciones que se 
requerían en el ruego citado (mantenimiento y limpieza salida de la estación 
de metro de El Carmel) 

El senyor Rafael Sánchez Cobo, del GMDPPC, formula el seguiment de la proposició, 
arran del prec que va presentar el seu grup en el Ple del Districte, del 8 de maig de 
2012, sobre instar l’òrgan competent a prendre les mesures oportunes de manteniment 
i neteja, i també a fer una correcta senyalització del trajecte comprés entre la sortida 
de l’estació del metro del Carmel i el parc Güell.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, informa que van traslladar el 
prec als serveis municipals corresponents perquè hi fessin les tasques de neteja 
necessàries, i afirma que actualment molts veïns i veïnes hi han notat una millora. Pel 
que fa al manteniment, comunica s’ha iniciat una obra al carrer Mühlberg, carretera del 
Carmel, per facilitar l’accés amb bus al parc i millorar la mobilitat dels vianants. Fa 
saber que ja s’han identificat els punts d’interès a senyalitzar des del metro del Carmel 
i també han treballat en la ruta i en la ubicació dels tòtems direccionals. Dóna a 
conèixer que ara la taula de treball del parc Güell ha incorporat la senyalització del 
parc, des de tots els barris del voltant, com una de les prioritats a treballar. Afegeix que 
quan disposin de pressupost i de partides assignades, aniran senyalitzant la sortida del 
metro del Carmel i a la resta de l’entorn. 

El senyor Sánchez admet que han detectat millores en la neteja d’algunes zones del 
barri, però no en el carrer Mühlberg. Valora positivament que s’estigui fent la 
senyalització i comunica que han detectat la mateixa falta d’informació a la plaça 
Alfons X. 

El senyor Puelles li respon que el Pla de senyalització del parc Güell incorporarà, en 
principi, tots els barris del voltant i tots els accessos amb transport públic, cosa que ha 
estat una de les premisses més importants que hi havia en la taula de treball del parc 
Güell, que es va reunir ahir. Per acabar, es compromet a incorporar la demanda de 
més neteja i a continuar-hi treballant. 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

16. Que el govern informi de les gestions realitzades i l’estat d’execució per 
donar compliment a la següent proposició presentada per aquest Grup 
Municipal i aprovada en el Plenari del Consell Municipal de Districte de 8 de 
maig de 2012: 

«El Consell Municipal del Districte d’Horta- Guinardó acorda: 

»1. Iniciar les expropiacions d’aquells veïns i veïnes que han expressat la 
voluntat de resoldre la seva situació i ser expropiats tan aviat com sigui 
possible. 
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»2. Iniciar les promocions d’habitatge públic de reallotjament previstes en sòl 
que actualment ja és públic (183 habitatges) per tal de poder començar a 
reallotjar els veïns i veïnes afectats que hi tenen dret. 

»3. Promoure el desplegament dels plans de millora urbana (PMU) del parc 
dels Tres Turons.» 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, formula el seguiment de la 
proposició.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, respon que el govern 
municipal ha definit en el seu full de ruta la prioritat de l’espai dels Tres Turons, que 
tindrà importants intervencions, com ara delimitar el parc millorant els accessos, les 
vies internes de pas i el seu entorn directe, fer una primera fase de neteja i millorar la 
il·luminació. Assegura que també tindran en compte individualment cada un dels 
afectats urbanístics a l’hora de desenvolupar el projecte. 

Afegeix que es desenvoluparà el projecte de Museu Turó de la Rovira com a espai de 
coneixement de la història del barri i de la ciutat. Finalment, també revisaran les 
antenes de comunicació al Turó de la Rovira verificant llicències per donar compliment 
a la normativa vigent. Comunica que han nomenat el senyor Àlex Montes com a 
interlocutor únic en matèria urbanística i atenció als afectats, que té com a encàrrec la 
coordinació de la gestió urbanística del projecte. Per acabar, fa saber que ja s’han 
reunit amb les associacions de veïns per conèixer les seves demandes i actuar 
prioritàriament amb aquestes persones que necessiten una atenció urgent. 

La senyora Mir puntualitza que la pregunta concreta era en relació amb les 
expropiacions dels veïns i veïnes que ja ho han demanat i, en aquest sentit, vol saber 
si en aquests casos tenen planificat fer alguna expropiació al llarg d’aquest mandat o 
no en faran cap. 

El senyor Puelles li respon que, ara per ara, estan recollint la informació sobre els 
veïns i les veïnes que volen ser expropiats i, en aquests casos, prioritzaran allò que, 
per les seves condicions personals, sigui urgent de trobar-hi una solució. 

E) Declaracions institucionals 

17. Sobre el Dia Internacional contra la Violència Masclista 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, presenta la declaració institucional 
següent: 

«Al Consell Plenari del Consell Plenari d’Horta-Guinardó 

»Cada 25 de novembre commemorem el Dia Internacional contra la violència 
masclista. Una de les formes més visibles de violació dels drets humans, un atemptat 
contra la llibertat i la dignitat de les persones, i l’expressió més extrema de la 
discriminació envers les dones. Aquesta violència representa un impediment perquè 
les dones puguin assolir la plena ciutadania, l’autonomia i la llibertat. 

»La reclamació del dret de les dones a viure sense violència masclista és el resultat, 
d’una banda, dels esforços de milers de dones i homes que han denunciat les diverses 
manifestacions d’aquesta violència i, de l’altra, de l’articulació de polítiques de gènere 
adreçades a la sensibilització, detecció i prevenció sobre la violència vers les dones. 
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»En aquest sentit, els serveis i recursos propis destinats a aconseguir una protecció 
integral de les dones que han patit o pateixen aquest tipus de violència, així com dels 
fills i filles que en són testimonis i/o víctimes, són resultat inequívoc de l’aplicació 
d’aquelles polítiques. 

»L’Ajuntament de Barcelona ha estat pioner pel que fa a l’abordatge integral de la 
violència masclista, desplegant mesures i serveis d’informació, atenció i suport a les 
dones en situacions de violència, construint espais de coordinació amb el món 
associatiu de les dones i establint protocols d’actuació conjunta amb d’altres 
administracions i institucions. 

»De conformitat amb els articles 65, 73.5 i 101.1 del Reglament orgànic de 
l’Ajuntament de Barcelona, els grups sotasignats presenten al Plenari del Consell 
Municipal la següent: 

»Declaració institucional 

«El Plenari del Consell Municipal d’Horta-Guinardó acorda: 

»Reiterar el compromís del Districte d’Horta-Guinardó en la lluita contra qualsevol 
expressió de violència masclista. 

»Situar en el centre de les prioritats municipals les polítiques de gènere i l’abordatge 
integral de la violència masclista. 

»Mantenir la proximitat i l’equilibri de les intervencions en tots els districtes de la ciutat 
a través del Circuït Barcelona contra la Violència vers les Dones i els deu circuïts 
territorials, que enguany celebren l’onzè aniversari i han esdevingut una eina pionera 
en la prevenció de la violència masclista a la nostra ciutat. 

»Referenciar l’Acord Ciutadà per una Barcelona lliure de violència vers les dones com 
una experiència singular de la nostra ciutat que implica responsables polítics i agents 
socials en l’articulació d’un espai públic compartit per tal de donar respostes a 
l’abordatge de la violència masclista des d’una perspectiva de drets i coresponsabilitat. 

»Enfortir, promoure i garantir la continuïtat del treball que duen a terme les entitats 
socials i de dones com un instrument bàsic per lluitar contra la violència masclista. 

»Enfortir els instruments de col·laboració i cooperació entre les administracions 
públiques en relació amb les polítiques públiques d’eradicació de la violència 
masclista. 

»Recolzar totes les iniciatives que promou el Consell de les Dones d’Horta-Guinardó, 
que tenen per finalitat treballar per aconseguir una més gran qualitat de vida per a les 
dones: perquè es tinguin en compte les necessitats i la visió de les dones en 
l’urbanisme; per a l’apoderament i la visibilització de les dones i les seves aportacions i 
creativitat, i per promoure una escola coeducativa que eviti la discriminació i les 
relacions abusives. Totes elles, fites en la línia d’eradicar les discriminacions i la 
violència masclista. 

»Finalment, tenir un especial record per a María Ángeles Chivan –assassinada al 
carrer Robí el 1999–, la María del Carmen, l’Herminia, la Pilar i la veïna morta l’any 
passat al Camp d’en Grassot, junt amb totes aquelles dones que han patit o pateixen 
violència masclista.» 
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18. Sobre les mesures adoptades en relació amb els desnonaments 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, lamenta que no s’hagi pogut aprovar 
aquesta declaració institucional amb el vot de tots els grups municipals, ja que el PPC 
finalment no hi ha donat suport. Presenta la declaració institucional següent: 

«Al Consell Plenari Municipal 

»I. En el darrer cicle econòmic, el vertiginós augment del preu de l’habitatge, l’escàs 
mercat de lloguer, un tipus d’interès a mínims històrics, una normativa molt laxa vers la 
responsabilitat dels bancs i caixes davant les condicions oferides per a crèdits i 
hipoteques, així com una deficient supervisió per part del Banc d’Espanya, han facilitat 
desenes de milers de famílies a hipotecar-se, fent perdre la noció del que això 
significava, el que en molts casos ha significat dificultats màximes per poder fer front a 
la despesa mensual derivada de l’accés a l’habitatge. Tenir un sostre familiar ha 
suposat, en molts casos, un compromís molt elevat dels ingressos familiars dedicats al 
seu pagament, en alguns casos, fins a la jubilació del deutor. 

»II. Però les circumstàncies existents a l’hora de signar el contracte hipotecari han 
variat per a la majoria de persones hipotecades, particularment aquelles que es van 
hipotecar a partir del 2006, quan els tipus d’interès eren més baixos i els preus de 
l’habitatge arribaren al seu màxim. L’esclat de la bombolla immobiliària i la crisi 
financera i econòmica han deixat a Catalunya un 20% de població en atur i la 
impossibilitat de fer front al deute hipotecari està sent una realitat cada cop major i una 
de les noves causes d’exclusió social. 

»III. L’execució hipotecària per impagament del crèdit hipotecari provoca la pèrdua de 
l’habitatge familiar per a milers de famílies cada any. En aquest procediment 
l’habitatge és subhastat, i el Reial Decret 8/2011, d’1 de juliol, estableix que, en cas de 
no presentar-se postors, el creditor pot adjudicar-se l’habitatge pel 60% del valor de la 
nova taxació. El banc no només es queda amb l’habitatge per a un preu molt menor 
pel qual es va signar la hipoteca, sinó que a més el deute segueix viu descomptant-li el 
valor del bé executat. És a dir, el mateix banc que va taxar a l’alça per atorgar la 
hipoteca, no assumeix cap risc en aquesta valoració. 

»IV. Les famílies afectades no només s’enfronten, doncs, a la pèrdua del seu 
habitatge, sinó que també a una situació financera de dificultats sovint irresoluble de 
per vida: l’entitat bancària pot interposar a una demanda i s’inicia el procés d’execució 
hipotecària que finalitza amb la subhasta de l’immoble. 

»V. En bona part de les legislacions del nostre entorn com a França, Bèlgica, 
Alemanya o els països anglosaxons es té en compte la situació de sobreendeutament 
personal i deute hipotecari de les persones físiques, quan el deutor ho és de bona fe 
(per causes sobrevingudes) i el bé hipotecat és l’habitatge habitual, de manera 
contrària en el cas espanyol i català. 

»VI. Com en tants altres temes, els ajuntaments, l’Administració més propera, rebem 
en primer lloc les dramàtiques conseqüències d’aquests fets, en forma de 
desnonaments i de gent necessitada d’habitatge. 

»VII. Atès que tot el aquí exposat depèn bàsicament d’una normativa de competència 
estatal, però els efectes dramàtics es concreten en l’àmbit municipal, ja que és als 
ajuntaments a on es dirigeixen majoritàriament les persones i famílies afectades a la 
recerca d’ajuda. Així, els ajuntaments es converteixen en doblement perjudicats: en 
primer lloc perquè es vulneren els drets fonamentals dels seus ciutadans i, en segon 
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lloc, perquè en ple context de crisi, quan els recursos són més escassos que ami, 
reben totes les peticions d’ajuda de les persones i famílies empobrides. 

»VIII. Atès que la pèrdua d’habitatge priva a l’individu o la família de tota residència i 
que, al seu torn, l’absència de residència els exclou de tota via administrativa, 
comportant per això la pèrdua de drets, impedint a les persones afectades realitzar-se 
tant professional com familiarment. 

»IX. Atès que, com a conseqüència de l’anterior, els desnonaments –tot més quan 
suposen el manteniment d’un deute en forma d’obligació financera– comporten alts 
nivells d’inseguretat que poden desencadenar en una disminució de la cohesió social, i 
considerant que els ajuntaments tenen l’encàrrec de mantenir part de la seguretat i 
l’ordre en el conjunt del territori municipal. 

»Aquest Consell Plenari d’acord amb el que estableixen els articles 60.6, 65, 73.5 i 
101.1 del Reglament orgànic municipal, l’Ajuntament de Barcelona vol manifestar el 
seu posicionament i aprovar la següent: 

»Declaració institucional 

»El Consell Plenari del Districte d’Horta-Guinardó acorda: 

»Primer. Refermar la declaració de Barcelona com a ciutat activa i compromesa en la 
prevenció de desnonaments per dificultats econòmiques i en defensa del dret a 
l’habitatge. 

»Segon. Manifestar la urgència de treballar conjuntament amb totes les 
administracions per definir i acordar les mesures necessàries per tal d’evitar els 
desnonaments de les famílies en situació d’insolvència sobrevinguda i involuntària, 
evitant les situacions de “desempara habitacional”. 

»Tercer. Reiterar la necessitat de negociar amb les entitats financeres i amb el Govern 
de l’Estat espanyol una fórmula per a la cessió d’ús dels seus immobles situats a 
Barcelona o a la seva àrea metropolitana com a habitatges públics per a emergències 
socials. 

»Quart. Instar el govern de l’Estat a aprovar una modificació de la regulació hipotecària 
que inclogui la figura de la dació en pagament, de manera que, en els casos de 
residència habitual, si el banc executa la hipoteca i es queda amb l’habitatge, el deute 
quedi liquidat, tal com succeeix en altres països de la Unió Europea. 

»Cinquè. Instar el Govern de l’Estat i les entitats bancàries a suspendre cautelarment 
els desnonaments fins que no es faci la modificació de la regulació hipotecària per 
incloure la dació en pagament. 

»Sisè. Instar el Ministerio de Economía y Competitividad a flexibilitzar els supòsits del 
Reial decret llei 6/2012 per ser considerat dins del llindar d’exclusió i que les entitats 
bancàries esdevinguin subjectes passius a l’hora de pagar la plusvàlua. Com en tants 
altres temes, els ajuntaments, l’Administració més propera, així com també el de 
Barcelona, han estat compromesos amb la situació de vulnerabilitat que pateixen 
algunes persones, donat que són els que reben en primer lloc les dramàtiques 
conseqüències.» 
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En no haver-hi altres assumptes a tractar, el president aixeca la sessió a les 22.40 h. 

 

 

La cap del Departament de Serveis Jurídics-Secretaria   Vist i plau  
           El president 
 


